

Sărbătoarea Sfinților Apostoli „Petru și Pavel” la Catedrala Episcopală „Sfântul Mare Mucenic Gheorghe și Sfinții Mucenici Epictet și Astion” din Saint-Hubert, QC

Sâmbătă, 29 iunie 2024, comunitatea românească din zona Montrealului a sărbătorit prin rugăciune pe Sfinții Apostoli Petru și Pavel. Evenimentele au debutat în pre-ziua Praznicului, cu slujba vecerniei cu Litie, săvârșită de către Preasfințitul Părinte Ioan Casian, Episcopul Ortodox Român al Canadei. Alături de Preasfinția Sa a slujit părintele protos. Dr. Maxim Morariu, eclesiarhul Catedralei, inspector eparhial.

A doua zi, începând cu orele 8 și 30 de minute s-a săvârșit slujba Utreniei, iar începând cu orele 10, Preasfinția Sa a săvârșit Sfânta Liturghie, alături de părintele protos. Maxim. În cuvântul de învățătură, Chiriarhul român al meleagurilor canadiene a vorbit despre jertfa celor doi apostoli și despre modul în care au ajutat ei la răspândirea creștinismului pe cuprinsul întregii lumi cunoscute de atunci. Totodată, Preasfinția Sa a subliniat faptul că cei doi sfinți se constituie în adevărate modele pentru oamenii de astăzi:

„Sfinții Apostoli Petru și Pavel se constituie în modele pentru oamenii zilelor noastre. Prin jertfa și dragostea lor pentru Hristos, pecetluită prin actul martiriului, au venit să vorbească despre importanța celor duhovnicești în detrimentul celor pământești și despre faptul că adevăratele valori nu se negociază”, a arătat Preasfinția Sa.

La final, la îndemnul Preasfințitului Părinte Ioan Casian, toată comunitatea a urat prin cântec un „la mulți ani” celor care poartă numele corifeilor Apostolilor. Slavă lui Dumnezeu pentru toate!

Protos. Dr. Maxim Morariu

The feast of the Holy Apostles "Peter and Paul" at the Episcopal Cathedral of "The Great Martyr George and the Holy Martyrs Epictet and Astion" in Saint-Hubert, QC

On Saturday, June 29, 2024, the Romanian community in the Montreal area celebrated the Holy Apostles Peter and Paul through prayer. The events began on the eve of the Feast, with the vespers service with Litia, celebrated by His Grace Ioan Casian, the Romanian Orthodox Bishop of Canada. Together with His Grace celebrated father Maxim Morariu PhD, ecclesiarch of the Cathedral, diocesan inspector.

The next day, starting at 8:30 a.m., the Matins service took place, and starting at 10 a.m., His Grace celebrated the Divine Liturgy, together with Fr. Maxim. In the sermon, the Romanian Bishop of the Canadian lands spoke about the sacrifice of the two apostles and how they helped spread Christianity throughout the known world at that time. At the same time, His Eminence emphasized the fact that the two saints are true models for people today:

"The Holy Apostles Peter and Paul are models for people today. Through their sacrifice and love for Christ, sealed by the act of martyrdom, they came to speak about the importance of the spiritual over the earthly and about the fact that true values are not negotiable", His Grace showed.

At the end, at the invitation of the His Grace Ioan Casian, the whole community wished in song a "happy birthday" to those who bear the names of the apostles' luminaries. Praised be God for everything!

Protosyncell Maxim Morariu PhD

La fête des Saints Apôtres « Pierre et Paul » à la Cathédrale Épiscopale du « Grand Martyr Georges et des Saints Martyrs Epictète et Astion » à Saint-Hubert, QC

Le samedi 29 juin 2024, la communauté roumaine de la région de Montréal a célébré par la prière les saints apôtres Pierre et Paul. Les événements ont commencé la veille de la fête, avec les vêpres avec Litia, célébrées par Sa Grace Ioan Casian, évêque orthodoxe roumain du Canada. A côté de Sa Grace a célébré le père protos Dr Maxim Morariu, ecclésiarche de la Cathédrale, inspecteur diocésain.

Le lendemain, à partir de 8h30, a eu lieu l'office des Matines, et à partir de 10h00, Son Éminence a célébré la Sainte Liturgie, en compagnie du père protos. Maxim. Dans l'homélie, l'évêque roumain des terres

canadiennes a parlé du sacrifice des deux apôtres et de la manière dont ils ont contribué à répandre le christianisme dans le monde connu à cette époque. Dans le même temps, Son Éminence a souligné le fait que les deux saints sont de véritables modèles pour les hommes d'aujourd'hui :

"Les saints apôtres Pierre et Paul sont des modèles pour les hommes d'aujourd'hui. Par leur sacrifice et leur amour pour le Christ, scellés par l'acte du martyre, ils sont venus parler de l'importance du spirituel sur le terrestre et du fait que les vraies valeurs ne sont pas négociables",
a montré Son Eminence.

A la fin, sur l'invitation de Sa Grace Ioan Casian, toute la communauté a souhaité en chantant un "joyeux anniversaire" à ceux qui portent les noms des sommités des apôtres. Loue soit Dieu pour tout !

Protoss. Dr Maxime Morariu



ACORDAREA DULCII SPIRIT



